

浙江省浦江县浦阳第一小学

浙江省浦江县浦阳街道风荷路 158 号 电话：0579-89388113

在美丽的浦阳江畔，奇秀的仙华山下，坐落着一所历史悠久、声名远播的百年老校——浦江县浦阳第一小学。学校原名浦阳镇中心小学，创建于1905年。现有班级38个，学生2245人，教职工83人。2008年2月，学校迁入新校舍，新校舍按浙江省九年义务教育小学一类学校标准建造，占地60亩，总投资2722万元。学校先后被评为“全国童话教学基地、全国机器人教学基地、中国名校、浙江省百年名校100强、金华市示范学校、金华市教育先进系统先进基层工会、金华市校本教研先进学校、金华市语言文字规范化示范学校”等荣誉。

“以百年文化为底蕴，精细管理为主线、科研兴校为主导、课程改革为主题、师生发展为主体、童话特色为主创”是一小人坚定的办学理念；“创建一流的育人环境，打造一流的师资队伍，培养一流的未来人才”是一小人一如既往的办学目标；“为学生一声奠基，对学生终生负责，让学生全面发展”是一小人始终如一的育人宗旨。

学校师资力量雄厚。现有全国优秀教师1名，省级名师培养对象2名，市名校长1名，市名师1名，市名师培养对象3名，县名师9名；市教坛新秀4名，县教坛新秀6名。

学校坚持走特色办学的路子，充分利用校友著名童话家洪汛涛先生的资源，积极开展童话特色教学。至今已有1000余篇童话作品在《童话王国》、《阅读与写作》、《作文大世界》等20多种报刊中发表；编写了2本学生童话集《我们都有一支神笔》，开发出版了一套《童话校本教材》。2003年学校被上海《少年报社》命名为“全国童话特色学校”，2005年11月正式挂名为“马良小学”。

走过一百年的流金岁月，烙下一百道年轮的留痕。百年一小，一首幅缤纷的图画；百年一小，是一篇动听的乐章。相信，浦阳一小必将成为浦阳江畔一颗璀璨的明珠，仙华山下一座华丽的书亭；成为一块闻名遐迩的圣地，一道充满智慧的风光。

Puyang No. 1 Primary School

Puyang No.1 Primary School is a reputable school with hundred years of history. Originally known as Puyang Town Centre Primary School, it was established in 1905. Our school is located at the foot of Xian Hua Shan, the famous mountain of Pujiang.

We were relocated to this present site in February 2008 occupying 60 hectares of land. The structure of the school is built to meet the standards of a Class 1 category school in Zhejiang province. It was an investment of 27 million Yuan by the Ministry of Education in China. Currently the school has 34 classes with a total of 1845 students and 85 staff.

The school was awarded numerous accolades over the years such as “Model School for using fairy tales in education”; “Model School for Robotics”; “Top 100 Schools in China and Zhejiang”; “Model School of Jinhua City”; “Member of Jinhua City Advance System in Teaching Pedagogy Union”; “Leading School in Research of Customised Curriculum:”; “Model School for Use of Standard Language in Teaching and Learning”.

Building on our strong tradition, foundation and rich culture, our school emphasizes on the all round development of our staff and pupils. Our curriculum design is innovative and unique such as stories and fairy tales are very much integrated into our teaching and learning of core subjects. Our mission is to provide the best teaching and learning environment – this includes a

- 1) A first class educational environment
- 2) A first class teaching force
- 3) A first class platform to develop future talents

We strongly believe in laying a strong foundation for pupils and are responsible for the total development and life-long learning for our pupils.

Our school has a strong teaching force which comprises of 1 Outstanding Teacher of National Level; 2 Outstanding teachers of Province Level; 1 Star Principal; 1 Star Teacher at City Level; 3 Outstanding Teachers at City Level; 9 Outstanding Teachers at County Level; 4 Merit Teachers at City Level and 6 Merit Teachers at

County Level.

We emphasis in developing our niche using fairy-tales and stories to enhance student's learning experience. To date we have published more than a thousand folktales, fairytales and stories in more than 20 magazines and publications. Our school has also published 2 fairy tales collection and designed a set of curriculum integrating fairytales themes. In 2003 the school was recognized as the "Model School for Promoting and Using Fairy Tales in Teaching" and is officially named as Ma Liang Primary School in 2005.

One hundred years has come and passed however hundred years of trails, thrills and spills prevails. The symphony of education in Yi Xiao continues to be rhythmic and hormones to the ear of parents, students and staff. Yi Xiao will continue to work hard and thrive to be the hub for knowledge and wisdom and shine like a pearl under the majestic Xian Hua Shan.